

扩展功能

本文信息

► [Supporting info](#)

► [PDF\(0KB\)](#)

► [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

► [参考文献](#)

服务与反馈

► [把本文推荐给朋友](#)

► [加入我的书架](#)

► [加入引用管理器](#)

► [复制索引](#)

► [Email Alert](#)

► [文章反馈](#)

► [浏览反馈信息](#)

相关信息

► [本刊中包含“遗传连锁图谱”的相关文章](#)

► [本文作者相关文章](#)

· [岳志芹](#)

· [孔杰](#)

· [戴继勋](#)[YUE Zhi-Qin](#)

· [KONG Jie](#)

· [DAI Ji-Xun](#)

水产动物遗传连锁图谱的研究现状及应用展望 Current Status and Future Perspective of Genetic Linkage Mapping in Aquaculture Species

岳志芹^{1, 2}, 孔杰¹, 戴继勋² YUE Zhi-Qin^{1, 2}, KONG Jie¹, DAI Ji-Xun²

1. 中国水产科学院黄海水产研究所, 农业部海洋渔业资源可持续利用重点开放实验室, 山东青岛 266071; 2. 中国海洋大学生命学院, 山东青岛 266003

1.Key Lab of Sustainable Utilization of Marine Fisheries Resources Certificated by the Ministry of Agriculture, Yellow Sea Fisheries Research Institute, Qingdao 266071, China; 2. College of Marine Life Sciences, Ocean University Of China, Qingdao 266003, China

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 综述了近年来遗传连锁图谱在水产生物中的研究现状, 包括作图群体、作图方法等, 并对连锁图谱的应用前景作了展望, 指出其在分子标记辅助育种、基因定位与克隆及比较基因组学等方面的应用潜力。

Abstract: Constructing genetic linkage map is an essential tool to acknowledge genome in aquaculture species. This paper has reviewed the current status of genetic linkage map research, including mapping population, mapping method and molecular markers used to construct linkage map. Linkage map has great potential in marker assisted selection (MAS), gene locating and cloning, and comparative genome mapping. Genetic linkage map with high density and wide coverage of genome will allow cloning the genes which contribute to economically important traits. The ultimate aim of the constructing linkage map is the development of fast-growing, disease-resistant strains of the major aquaculture species.

关键词 遗传连锁图谱 水产动物 分子标记辅助育种 基因定位与克隆 比较基因组学 **Key words** [genetic linkage map](#) [aquaculture species](#) [marker-assisted selection](#) [gene clone](#) [comparative genome mapping](#)

分类号

Abstract

Key words

DOI:

通讯作者